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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 3/2023 

 

Datum konání: 13. 4. 2023 

Místo konání: Velká zasedací místnost MÚ Kyjov   

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: Ing. Vladimír Šimeček – ředitel, TS Kyjov 

Ing. František Svoboda – vedoucí střediska zeleň, TS Kyjov 

 

Zapisovatel: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel:  Bc. Šárka Krakovská 

Čas jednání:  16:00 – 18:20  

 

Program jednání: 

1. Shrnutí jednání s Povodím Moravy 

2. Výsadba na parkovišti u hřbitova 

3. Zasakování vody v lesoparku 

4. Ochrana stromů v intravilánu Kyjova 

5. (Ne)obnovení pachtů (Mgr. Lungová) 

6. Studie zahrady ZŠ JAK   

7. Různé    

 

 

 

Průběh jednání: 

 

 

1. Shrnutí jednání s Povodím Moravy 

 

Mgr. Bednaříková a Ing. Kudláč informovali komisi o jednání pracovní skupiny, na jejímž 

vytvoření se dohodli komise výstavby a urbanismu a komise životního prostředí,  s p. Ing. 

Veselým z Povodí Moravy. Byly projednány některé otázky dalšího postupu k realizaci akce 

revitalizace Kyjovky, např. investorství, zpracování generelu atd. Další jednání proběhne 19. 

4. 2023.  
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2. Výsadba na parkovišti u hřbitova  

Předsedkyně komise Bc. Krakovská sdělila, že vedoucí ORM p. Pekárek navrhl 2 varianty 

náhradní výsadby stromů na parkovišti u hřbitova. Stávající topoly byly pokáceny 

v souvislosti s výstavbou chodníku a parkoviště v této lokalitě. První varianta – náhradní 

výsadbu stromů realizovat již nyní, druhá varianta – náhradní výsadbu stromů realizovat až po 

výstavbě parkoviště. Komise se shodla na druhé variantě.  

 

 

3. Zasakování vody v lesoparku  

 

Bc. Krakovská informovala komisi o záměru na realizaci svodů dešťové vody z nově 

vybudovaného chodníku a z přilehlé komunikace na Kostelec do prostoru lesoparku. Součástí 

bude i realizace prohlubně vysypané štěrkem k zasakování vody.   

 

 

4. Ochrana stromů v intravilánu Kyjova 

 

Bc. Krakovská upozornila, že v souvislosti s výstavbou teplovodu na krytý bazén byl 

poškozen kořenový systém jedné z přilehlých lip. K tomuto tématu proběhla diskuse, zejména 

k otázce ochrany stromů při stavebních pracích, stanovení podmínek pro práce v okolí stromů 

a jejich dodržování a kontrole, k otázce ochranných pásem sítí technické infrastruktury.   

 

Mgr. Lungová navázala prezentací některých lokalit v Kyjově, kde je potřeba obnovit uschlou 

výsadbu dřevin, popř. doplnit chráničky ke kmínkům stromů – bude provedena obchůzka.   

 

 

5. (Ne)obnovení pachtů 

Mgr. Lungová ve své prezentaci poukázala na  některé pozemky města, u kterých by měly 

během roku 2024 končit pachtovní smlouvy. V této souvislosti by bylo vhodné posoudit, zda 

uvedené pozemky opět propachtovat nebo je využít k obnovení polních cest nebo k realizaci 

některých adaptačních opatření. Odbor majetkoprávní na příštím jednání komise podá 

informace k ukončení pachtů předmětných pozemků. Komise poté navrhne další postup.    

 

 

6. Studie zahrady ZŠ JAK 

 

Komisi byla na základě požadavku ORM předložena k posouzení Studie zahrady na ZŠ JAK 

– Újezd. Studie řeší zahradnické úpravy v daném území po provedení výstavby retenčních 

nádrží na vodu, která bude letos provedena. Komise k dané studii doporučuje: 

 

- plochu stávajícího parkoviště realizovat v zatravňovací dlažbě, 

- před výsadbou porostu (záhonů, stromů, keřů) předložit komisi návrhy jednotlivých 

druhů, 

- v souvislosti s výstavbou retenčních nádrží zvážit využití přebytků vody k závlaze 

přilehlého parku sv. Josefa. 
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7. Různé 

 

Mgr. Veverková 

 problematika obnovy starých polních cest – navrhla pozvat na některé další jednání 

komise p. Foltýna ze Šardic, 

 mapování polních cest – aktivita MAS,     

 Ekotým při Polytechnické škole – navrhla pozvat zástupce na KŽP k prezentaci svých 

návrhů, 

 požádala o snížení obrubníků na přechodu pro chodce u Fary – TS posoudí stav a případné 

snížení,  

 navrhla z důvodu bezpečnosti silničního provozu odstranit živý plot na ul. Boršovská – TS 

budou keře ořezávat po dohodě s vlastníkem pozemku, který s odstraněním keřů 

nesouhlasí,   

 problematika jmelí – na odstranění lze čerpat dotace,  

 návrh Ing. Lattenberga na zasakování dešťových vod v souvislosti s provedením III. etapy 

revitalizace Sídliště Za Stadionem, po diskusi bylo přijato usnesení pro RM. Usnesení 

bude zasláno rovněž Ing. Lattenbergovi a současně předáno ORM. 

 informovala komisi o vzniku a cílech iniciativy Živý les. 

 

Mgr. Lungová 

 navrhla realizaci travnaté plochy se zvláštní péčí v městském parku – konkrétní plocha a 

její rozloha bude upřesněna při obchůzce,  

 nahrhla, aby bylo při revitalizaci parku provedeno rozšíření chodníku vedoucího podél 

plotu stadionu, 

 navrhla propoj ul. Dvořákova a sídl. U Vodojemu vrátit do původního stavu, tj. přidat 

jednu komunikaci pro cyklisty, 

 navrhla v zákoutí na parkovišti Kollárova-Jurovského vysadit vzrostlý dřišťál.   

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova: -------- 

 

5/2023 - KŽP doporučuje radě města v souvislosti s provedením III. etapy revitalizace Sídliště 

Za Stadionem přidat prvek dešťové zahrady, který bude akcentovat retenci vody v dané ploše, 

daný prostor pojmout více zahradnicky.        

 

Úkoly pro členy komise:  --------- 

 

Termín dalšího jednání:  18. 5. 2023 v 15:00 hod. – pochůzka městem (sraz zájemců u 

prodejny Hruška na Sídlišti Za Stadionem), od cca 16:00 hod. jednání na MÚ Kyjov. 

  

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřil: Bc. Šárka Krakovská 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 


